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Termoelektrana Tuzla najveći je proizvođač električne energije u BiH. Prošle godine
proizvela je više od 3,4 miliona megavata električne energije, a uz to i više od 115 hiljada
megavata toplotne energije za grijanje Tuzle i Lukavca te tehnološke pare za industriju.
Tokom prošle godine u tuzlanskoj fabrici struje utrošeno je 3,8 miliona tona uglja.
Termoelektrana Tuzla uvijek se pominje i u kontekstu zagađenja zraka, posebno u zimskom
periodu. Pitanje o uticaju Termoelektrane na kvalitet zraka ovih dana postavljaju brojni
građani na društvenim mrežama, opravdano zabrinuti za svoje zdravlje.
– Mjerne stanice koje bilježe podatke su imisione i one bilježe koncentraciju štetnih materija
koje emituju automobili, individualna ložišta i Termoelektrana. Mi znamo šta emitujemo, ali
ne znamo koliki to udjel ima u zraku. Sve što bi rekli, ne bi rekli istinu – kaže direktor
Termoelektrane Tuzla Izet Džananović.
U tu svrhu u planu je i studija od Prirodno-matematičkog fakulteta Tuzla, kojoj je cilj da se
tačno utvrdio koliki je udio zagađenja svih pojedinačnih faktora koji ugrožavaju okolinu.
Istovremeno, parlamentarna većina u Gradskom vijeću Tuzle nedvosmisleno upire prstom u
Termoelektranu. U njihovom saopćenju objavljenom prije nekoliko dana kaže sa da
“Termoelektrana spali oko tri miliona tona uglja, a domaćinstva oko 250.000 tona, pa prema
tome Termolektrana u aerozagađenju zraka paljenjem uglja učestvuje sa preko 90 posto, a
individualni objekti ispod 10 posto”.
– Pred potpisivanjem smo ugovora sa PMF-om u Tuzli. Ponudili smo Gradu Tuzla i
Tuzlanskom kantonu da finansiramo studiju, koja će tačno utvrditi participaciju svih onih
koji učestvuju u onečišćenju zraka na području tuzlanske kotline, dakle područje Živinica,
Lukavca i Tuzle. PMF raspolaže modelima i imamo uvjerenje da oni taj posao mogu obaviti.
Tu će biti uključena Termoelektrana Tuzla, ali i sva druga energetska postorojenja,
saobraćaj, mala ili mikroložišta pa i Termoelektrana Ugljevik – kaže Džananović.
On je istakao da do javnosti dolazi mnogo dokumenata za koje ne znamo ko ih je naručio, niti
znamo ko su autori, niti su prošli stručnu reviziju.
– Neke paušalne procjene ću komentirati i reći da Termoelektrana sigurno ne participira u
mikrozagađenju, na način kako to prezentiraju određeni interesni krugovi. Zbog toga želimo
stručnu analizu – navodi Džananović.
Kada je u pitanju zaštita okoline u Termoelektrani Tuzla ističu da su u ekološke projekte u
posljednjih 20 godina uložili 250 miliona maraka. Između ostalog, postavljeni su elektro
filteri i uveden monitoring emisija na dimnjacima elektroblokova i deponijama. Projekat za
postavljanje postrojenja za odsumporavanje na blokovima 6 i 7, težak 160 miliona KM, od
septembra 2016. godine nalazi se u fazi javne rasprave.
Kada je u pitanju grad Tuzla, od 2015. godine Termoelektarna je na ime otklanjanja
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posljedica zagađenja isplatila 16 miliona maraka, a na osnovu drugih zakona i propisa u
FBiH, drugim instancama još oko 43 miliona.
– Ne možemo uticati kako će se utrošiti ta sredstva. U avgustu smo se obratili
gradonačelniku i predsjedavajućem Gradskog vijeća sa molbom da se sredstva iskoriste za
sanaciju posljedica. Molili smo da se kompletan iznos koristi za toplifikaciju. Međutim, mi
smo predmet inspekcije za isplatu, ali nije nam poznato da se vrši kontrola utroška. Logika
tog zakona jeste bila da se ublaže posljedice rada Termoelektrane – zaključio je direktor
Džananović.
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